
Tzu Chi University Students Clothing Implementation Measures 

Oct. 03, 2003 Student Affairs Meeting approved 

Mar. 21, 2007 Student Affairs Meeting approved 

Jun. 14, 2017 Student Affairs Meeting approved 

May. 29, 2023 Student Affairs Meeting approved 

 

1. These rules are formulated in accordance with the school’s "Student Life 

Counseling Implementation Measures"  

2. All students of Tzu Chi University shall wear school uniform properly during the 

school hour, from eight o’clock in the morning till five-thirty in the afternoon, but 

exclude weekends and holidays.  

3. The school uniform includes winter & summer formal dressing and casual outfit. 

4. Regulations 

4.1 Weekly meeting, formal meeting, outside-school group learning: 

winter/summer uniform (winter uniform with tie for male students). 

4.2 Class learning: winter/summer formal or casual uniform. 

4.3 Wearing in full set as standard. 

4.4 No slippers allowed in campus, except dormitory area. 

4.5 Any special request due to activity-base purpose, the designated dress code 

shall be set by both activity-host party and Office of Student Affairs. 

5. Execution:      

5.1 Department heads and teachers are to perform supervision for students’ 

clothing. 

5.2 Teachers shall exhort those students who do not dress properly according to 

the regulations. 



5.3 Student Affairs is responsible for conducting spot checks and logging in to 

classes that perform well in school uniforms according to regulations, and 

providing group rewards. 

6. The regulations have been assented by Student Affairs meeting, and being 

effective upon the approval of principle.  It will be the same procedure for future 

amendment. 

 



慈濟大學學生服裝穿著實施細則 

92 年 10 月 3 日學生事務會議修正通過 

96 年 3 月 21 日學生事務會議修正通過 

106 年 6 月 14 日學生事務會議修正通過 

 

第一條  依據本校『學生生活輔導實施辦法』制定本細則。 

第二條  本校學生穿著校服，時間為上午八時起至下午五時半止（不含例假日）。 

第三條  校服種類：本校冬夏制服、休閒服。 

第四條  服裝規定： 

一、週會、正式集會、校外團體教學：冬夏制服（男生冬季制服要打領帶）。 

二、教室上課：本校冬夏制服、或休閒服。 

三、穿著以全套為標準。 

四、除了在宿舍區，不得穿著拖鞋在校園任何區域活動。 

五、如有特殊活動需特殊服儀者，由申請活動單位與學務處共同律定。 

第五條  違規處理： 

學生未依規定於學校正式典禮及活動穿著校服而違規者，每違規一次學務處安

排一小時服務；累計達五次記申誡乙次；五次以上，每犯一次記申誡乙次。 

第六條 執行： 

一、院系所主管及老師，有督導學生按規定穿著校服之責。 

二、授課老師對於上課不按規定穿著校服者應予勸導。 

三、學務處將負責抽查、登錄與呈報違規。 

四、每學期辦理團隊合作競賽，鼓勵同學穿著校服，表現優良班級，將給予團



體獎勵。 

第七條 本辦法經學生事務會議通過，並呈校長核定後實施，修正時亦同。 

 

 



 


